
WERKGROEP HOUTRAK

Geacht College en Raad,

Hierbij een notitie van de werkgroep Houtrak:

Geschiedenis

Om de zelfstandigheid van onze gemeente zoveel als mogelijk in stand te houden is het van essentieel 
belang dat er activiteiten op ons grondgebied plaatsvinden met een hoge maatschappelijke waarde. Dit om 
voldoende tegenwicht te bieden aan ontwikkelingen die alleen gestoeld zijn op economisch gewin en daarbij 
andere van belang zijnde aspecten voor een duurzame leefbare omgeving uit het oog verliezen. Eén van de 
ontwikkelingen, buiten recreatie en natuur, die hieraan bijdraagt is het op een nuttige wijze een bijdrage 
leveren aan het opvangen en opleiden van jongeren, uit vnl. omringende gemeenten, die maatschappelijk uit 
de boot dreigen te vallen. Daartoe is, dhr. F. Rodenburg uit onze gemeente, al ca. 12 jaar bezig in 
samenwerking met de stichting Herstelling, om dit op te zetten en verder uit te bouwen met toenemend 
succes.
Dit heeft geresulteerd in de oprichting van stichting Het Eiland ( Mevrouw A. Zandvliet en de heer F. 
Rodenburg). De samenwerking tussen deze stichting en Herstelling, tegenwoordig onderdeel van DWI, 
Dienst Werk en Inkomen van de gemeente Amsterdam, dateert al vanaf 2001.
De zelf geïnitieerde functie en taak van Het Eiland behelsde het verkrijgen van passende 
werkruimte/werkomgeving op Ruigoord en werkzaamheden voor de doelgroep. Tevens functioneert Het 
Eiland hierbij als locatiebeheerder en aanspreekpunt voor derden, en is zij formeel de huurder van het 
perceel in RuigoordZuid en neemt opdrachten aan van o.a. Havenbedrijf Amsterdam, Hoogheemraadschap 
van Rijnland en recent Afvalzorg NV. 
Een recente opdracht van het Havenbedrijf is het reconstrueren van de eendenkooi van Ruigoord ( klik op 
www.eendenkooivanruigoord.nl ).
Na voltooiing van de bouw van de eendenkooi, zal Het Eiland hiervan tevens het beheer en onderhoud op 
zich nemen. Dit onderhoud zal vervolgens deels door Het Eiland  aan Herstelling/DWI uitbesteed worden. 
Herstelling/DWI werkt hierbij dus met haar deelnemers onder de verantwoordelijkheid en aansturing van Het 
Eiland.
Rond 2008 is er door SBB (Staatsbosbeheer) en DLG (Dienst landelijk gebied) een concept plan opgesteld 
voor de herinrichting van de Houtrakpolder. Dit pan is met name ontwikkeld ter compensatie en 
ondersteuning van de ontwikkeling van het Groene Schip. Het Eiland heeft toen voorgesteld om de 
Houtrakpolder gedeeltelijk zodanig in te richten dat men ook hier activiteiten kon gaan ontwikkelen voor 
jongeren uit de regio met een leerachterstand en gedragsproblemen. Dit initiatief is positief ontvangen en 
heeft geresulteerd in een onderkomen in de boomgaard aan de Noorderweg 12b.
Van hieruit zijn de afgelopen 5 jaar al diverse werkzaamheden opgezet en uitgevoerd met groot succes. Zo 
succesvol dat er nu een tweede onderkomen aan de Vinkenbrug in gebruik is genomen.
Dit waren in vogelvlucht de ontwikkelingen van de afgelopen 12 jaar.

Heden

In de raad van 13 november is er op initiatief van de VVD een raadsbrede motie aangenomen om de 
Houtrak polder aan te wijzen als gebied waar de activiteiten voor deze jongeren gestalte zouden kunnen 
krijgen en is het college gevraagd dit ter hand te nemen. Vanuit de raad is de behoefte ontstaan om samen 
met Het Eiland te bezien wat er in het gebied zou kunnen en hoe dit vorm te geven om uitwassen te 
voorkomen. Daartoe is er een raadsbrede werkgroep gevormd, waarin elke fractie zitting heeft genomen. De 
werkgroep is nu drie keer bij elkaar geweest en is van oordeel dat het initiatief zeker moet worden voortgezet 
en waar mogelijk uitgebreid. Hierbij zijn een aantal ideeën naar voren gekomen voor mogelijke projecten.
Een bomenbank opslag van bomen die moeten wijken voor een project in het stedelijk 

gebied maar later terug zouden kunnen.
Voedsel kwekerij de vereniging van dierentuinen is op zoek naar alternatief voedsel voor de
dierentuinen dieren. Iepen mits men de resistente soorten tegen iepziekte gebruikt zijn 

http://www.eendenkooivanruigoord.nl/


hier uitermate geschikt voor. Er zou zo een akker aangelegd en beheerd 
kunnen worden

Biomassa akkers er kunnen akkers aangelegd worden van b.v. wilg die men oogst voor 
verkoop aan de centrales die op houtsnippers stoken

Recreatie stormbaan aanleg en beheer
Beheer inzet van de jongeren bij het beheer van het gebied; dit zou in het 

bestrijden van de kosten van het Recreatieschap kunnen bijdragen.
Fietsverhuur het opknappen en verhuren van fietsen, de jongens zouden ook opgeleid 

kunnen worden tot gids om groepen door het gebied te leiden.
Al dit soort initiatieven dragen bij tot de ontwikkeling van een uniek gebied dat in grote mate bijdraagt aan 
maatschappelijke ontwikkeling, duurzaamheid, CO2 vastlegging, biomassa productie, Cradle to Cradle en 
duurzaamheid. Naar de mening van de werkgroep een ultieme mogelijkheid om een uniek gebied tot 
ontwikkeling te brengen in een gebied wat steeds verder verstedelijkt en daarmee alleen gericht is op wonen 
en economische ontwikkeling. Waarbij met name de economische ontwikkeling te eenzijdig is gericht op de 
ontwikkeling van haven gerelateerde bedrijvigheid.
Naar de mening van de werkgroep moet er juist hier ruimte zijn voor een ander soort economische 
ontwikkeling die meer recht doet aan dit unieke gebied. 

Toekomst

Om de door ons gewenste ontwikkelingen voortvarend ter hand te nemen en snel op te pakken denkt de 
werkgroep dat het nu tijd is dat het college actie onderneemt en zaken gaat formaliseren. De werkgroep is 
alleen initiërend en ondersteunend maar heeft geen beslissings en onderhandelingsbevoegheid.
Vanuit Het Eiland is het van belang dat er voortgang komt in processen en dat er duidelijkheid komt over 
financiële mogelijkheden. Het Eiland heeft op korte termijn behoefte aan:

1 Het uitbreiden en representatief maken van het aantal werkplaatsen/ruimten. Dit geldt  ook voor de 
reeds aanwezige ruimten. Meer ruimten verdeeld over de Houtrak in de nabijheid van de activiteiten die daar 
ontplooid gaan worden.
2 Het verwerven van middelen van o.a. SBB, hierbij gesteund door het college en het  ambtelijk 
apparaat.
3 Ruimte voor een sociaal educatief programma, met mogelijke verkoop van gebieds  gebonden 
producten.
4 Het verwerven van gebouwen en terreinen.
5 Snelle realisatie van sport en recreatieve ontwikkelingen

Deze zaken zouden snel opgepakt moeten worden aangezien er nu reeds een wachtlijst is ontstaan van 3 
maanden. Dit betekent dat de jongens uit de beoogde doelgroep niet aan de slag kunnen en weer op straat 
belanden; dit geldt ook voorjongeren uit onze eigen gemeente. Ook bereidwillige nieuwe begeleiders kunnen 
hierdoor niet aan de slag.
De inschatting van de werkgroep is dat er in de toekomst plek zou zijn voor ca. 150 jongeren. Het lijkt ons 
van groot belang dat wij hier snel mee aan de gang moeten om te voorkomen dat het project door eigen 
succes ten onder gaat.



De werkgroep verzoekt het college de volgende acties op zeer korte termijn te willen initiëren en om te 
zetten in daadwerkelijke actie;

1 Overleg met Het Eiland om te komen tot een samenwerkingsovereenkomst in welke vorm dan 
ook om de huidige ontwikkelingen juridisch correct te formaliseren en transparant vorm te geven.

2 Het Eiland te ondersteunen in onderhandelingen met o.a. SBB over financiële middelen.
3 Daar waar mogelijk versneld mee te werken aan onderkomens zodat het project niet stagneert.
4 De Raad zo spoedig mogelijk te informeren over de stand van zaken en de voortgang.

Namens de werkgroep Houtrak,

Henk Werner

De werkgroep Houtrak bestaat uit:

Anita Zandvliet Het Eiland
Frans Rodenburg Het Eiland
Marlies van Est PvdA
Henk van Dijk D66
Maarten van der Laan Groen Links
Theo van Heese CDA
Henk Werner VVD
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